



News Release

For Immediate Release

Craigflower Bridge Replacement Project Nearing Completion

Project, which also includes upgrades to Admirals Road, made possible thanks to federal Gas Tax Fund

April 26, 2014 - View Royal and Saanich

The Craigflower Bridge Replacement Project, linking the Town of View Royal and the District of Saanich, is nearing completion. The bridge is anticipated to re-open to vehicular traffic in early to mid-May. The replacement of the 80-year-old Craigflower Bridge, which now includes three vehicle lanes, bike lanes, widened sidewalks and enhanced lighting means that residents and businesses alike will benefit from an improved, and safer, significant transportation route.

The project also includes several upgrades to Admirals Road, between Island Highway and Gorge Road, such as the construction of new sidewalks, bike lanes and safety features, stormwater treatment facilities and rain gardens, as well as the replacement of sanitary sewer lines, storm drains and water mains and a complete road reconstruction.

The completed project will cost just over \$15.5 million, and was made possible thanks to nearly \$14 million through the federal Gas Tax Fund, over \$1.2 million from the Town of View Royal and \$320,000 from the Insurance Corporation of British Columbia.

Quick Facts

- The Government of Canada provides \$250,697,000 in annual funding for municipal infrastructure in British Columbia through the federal Gas Tax Fund.
- The Union of British Columbia Municipalities (UBCM) administers the Gas Tax Fund in BC, in collaboration with Canada and British Columbia.
- Since 2006, the federal Gas Tax Fund has made approximately \$9.2 million available to the Town of View Royal and \$32 million to the District of Saanich.

Quotes

“Our Government is proud to provide municipalities with flexible infrastructure funding that allows them to support projects that address the needs of their community, like the Craigflower Bridge replacement. The improvements made possible through the federal Gas Tax Fund will ensure safer travel for local residents, businesses and visitors for years to come.”

Dan Albas

Member of Parliament for Okanagan-Coquihalla

“The new Craigflower Bridge is a stellar example of B.C.’s partnership in the Gas Tax Fund. Through this partnership, we have accomplished this important infrastructure project that will improve transportation, foster growth and contribute to a more sustainable environment for a stronger British Columbia.”

Mike Bernier,

MLA for Peace River South

On behalf of Coralee Oakes,

Minister of Community, Sport and Cultural Development

“Our new Craigflower Bridge is a legacy project that connects two grand neighbourhoods. It fulfills a commitment to our residents, our businesses, our First Nations and to our region and is a lasting statement rooted in the principles of “healthy communities” and our investment in prosperity.”

Graham Hill
Mayor, Town of View Royal

“The Craigflower Bridge replacement provides a significant upgrade to the Capital Region’s transportation network. I am pleased the federal Gas Tax Fund has supported this cooperative project between the Town of View Royal and the District of Saanich.”

Rhona Martin
UBCM President

Associated Links

- Learn more about the replacement of the [Craigflower Bridge](#).
- See how the federal [Gas Tax Fund](#) provides long-term funding to help local governments build and revitalize their local infrastructure.
- For additional information on the [New Building Canada Plan](#).
- Consult [Canada's Economic Action Plan](#) to learn more about the Government of Canada's focus on jobs and the economy.

- 30 -

Contacts

Vincent Rabault
Press Secretary
Office of the Minister of Infrastructure, Communities and Intergovernmental Affairs and
Minister of the Economic Development Agency of Canada for the Regions of Quebec
613-943-1838

Deb Becelaere
Superintendent of Engineering
Town of View Royal
250-479-6800
admiralsroad@saanich.ca

Jim Hemstock, P. Eng.
Project Manager
District of Saanich
250-475-5464
admiralsroad@saanich.ca

Ministry of Community, Sport and Cultural Development
Communications
250-356-6334

Paul Taylor
Director of Communications
UBCM
250-356-2938

Infrastructure Canada
613-960-9251
Toll free: 1-877-250-7154
media@inf.gc.ca
Follow us on Twitter at [@INFC_eng](#)



Communiqué

Pour diffusion immédiate

Les travaux de remplacement du pont Craigflower sont presque terminés

Le projet, qui comprend également des améliorations au chemin Admirals, a été rendu possible grâce au Fonds de la taxe sur l'essence fédéral

Le 26 avril 2014 - View Royal et Saanich

Les travaux de remplacement du pont Craigflower, reliant la Ville de View Royal et le District de Saanich, sont presque terminés. Le pont devrait être ouvert à nouveau aux véhicules d'ici le début de mai ou d'ici la mi-mai. On a procédé au remplacement du pont Craigflower, qui date de 80 ans, et il comprend maintenant trois voies de circulation, une piste cyclable, des trottoirs plus larges ainsi qu'un éclairage amélioré. Cela permettra aux résidents et aux entreprises de profiter d'un important corridor de transport amélioré et plus sécuritaire.

Le projet comprend également plusieurs améliorations au chemin Admirals, entre l'autoroute Island et le chemin Gorge, comme la construction de nouveaux trottoirs, de pistes cyclables avec mesures de sécurité, des installations de traitement des eaux de ruissellement et des jardins pluviaux, en plus du remplacement d'un égout sanitaire, d'un drain pluvial et de canalisations d'eau principales, ainsi que le resurfacement complet de la route.

Une fois terminé, le projet aura coûté un peu plus de 15,5 millions de dollars. Le projet a été rendu possible grâce à une contribution de près de 14 millions de dollars aux termes du Fonds de la taxe sur l'essence fédéral, à un financement de plus de 1,2 million de dollars versé par la Ville de View Royal, et à un montant de 320 000 \$ de la Régie de l'assurance de la Colombie-Britannique.

Faits en bref

- Le gouvernement du Canada verse 250 697 000 dollars en financement annuel pour les infrastructures municipales en Colombie-Britannique, aux termes du Fonds de la taxe sur l'essence fédéral.
- L'Union des municipalités de la Colombie-Britannique (UMCB) administre le Fonds de la taxe sur l'essence en Colombie-Britannique, en collaboration avec le Canada et la province.
- Depuis 2006, le Fonds de la taxe sur l'essence fédéral a permis d'offrir environ 9,2 millions de dollars à la Ville de View Royal, et 32 millions de dollars au District de Saanich.

Citations

« Notre gouvernement est fier d'offrir aux municipalités un financement souple pour les infrastructures, ce qui leur permet d'appuyer des projets qui répondent aux besoins de leurs collectivités, comme le remplacement du pont Craigflower. Les améliorations rendues possibles grâce au Fonds de la taxe sur l'essence fédéral garantiront des déplacements plus sécuritaires aux résidents, aux entreprises et aux visiteurs pour les années à venir. »

Dan Albas

Député d'Okanagan—Coquihalla

« Le nouveau pont Craigflower est un excellent exemple du partenariat de la Colombie-Britannique aux termes du Fonds de la taxe sur l'essence. Par l'entremise de ce partenariat, nous avons réalisé cet important projet d'infrastructure qui améliorera les transports, favorisera la croissance et contribuera à un environnement plus durable pour une Colombie-Britannique plus forte. »

Mike Bernier

*MAL de Peace River South
Au nom de Coralee Oakes,
Ministre du Développement communautaire, sportif et culturel*

« Notre nouveau pont Craigflower représente un héritage permettant de réunir deux grands voisins. Il respecte un engagement fait auprès de nos résidents, nos entreprises, nos Premières Nations ainsi qu'à notre région et est un énoncé durable ancré dans les principes des collectivités en santé, et notre investissement dans la prospérité. »

*Graham Hill
Maire, Ville de View Royal*

« Le remplacement du pont Craigflower permet d'améliorer considérablement le réseau de transport de la région de la capitale. Je suis ravie de constater que le Fonds de la taxe sur l'essence fédéral appuie ce projet conjoint de la Ville de View Royal et du District de Saanich. »

*Rhona Martin
Présidente, UMCB*

Liens connexes

- Pour avoir plus de renseignements sur le remplacement du [pont Craigflower](#). (*disponible en anglais seulement*)
- Voyez comment le [Fonds de la taxe sur l'essence](#) du gouvernement fédéral offre un financement à long terme pour aider les administrations locales à construire et à revitaliser les infrastructures publiques.
- Pour en savoir plus sur le [Nouveau Plan Chantier Canada](#).
- Consultez le site [Plan d'action économique du Canada](#) pour en savoir plus au sujet de l'accent mis par le gouvernement du Canada sur les emplois et l'économie.

- 30 -

Contacts :

Vincent Rabault
Attaché de presse
Cabinet du ministre de l'Infrastructure, des Collectivités et des Affaires intergouvernementales et
ministre de l'Agence de développement économique du Canada pour les régions du Québec
613 943-1838

Deb Becelaere
Surintendante - Ingénierie
Ville de View Royal
250 479-6800
admiralsroad@saanich.ca

Jim Hemstock, P. Eng.
Gestionnaire de projet
District de Saanich
250 475-5464
admiralsroad@saanich.ca

Ministère du Développement communautaire, sportif et culturel
Communications
250 356-6334

Paul Taylor
Directeur des communications
UMCB
250 356-2938

Infrastructure Canada
613 960-9251
Sans frais 1-877-250-7154
media@inf.gc.ca
Suivez-nous sur Twitter [@INFC_fra](https://twitter.com/INFC_fra)